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Zápis z 7. jednání Komise RHMP pro odstraňování  následků 
povodně 2013 dne 19. 6. 2013  

 
 
 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 

 
  
  

Program jednání: 
 

1. Úvodní slovo předsedy komise 
2. Kontrola plnění úkolů  
3. Aktuální situace na území hl. m. Prahy  
4. Různé 

 
 
 
 
1. Úvodní slovo předsedy komise 
 
Předseda Komise Rady hl. m. Prahy pro odstraňování následků povodně 2013 (dále jen 
„komise“) Jiří Vávra se ujal vedení 7. jednání komise a přivítal přítomné hosty.  
Režim příštích jednání komise předseda navrhl takto: 
 

• Pátek 21. 6. 2013 – 17:00 hod, zasedací místnost Nová Rada 
• Středa 26. 6. 2013 – 17:00 hod, zasedací místnost Nová Rada 
• Pátek 28. 6. 2013 – 17:00 hod, zasedací místnost Nová Rada 

 
Předseda komise Jiří Vávra požádal o zajištění přehledu všech dosavadních uložených 
úkolů na příští jednání v pátek dne 21. 6. 2013.  
 
 
2. Kontrola plnění úkolů 
 
Lodní doprava 
• S Plavební správou budou realizovány pravidelné pracovní schůzky každý druhý týden. 
 
Císařský ostrov 
• Veškeré započaté procesy pokračují, ve věci řešení plavebního kanálu bude příští týden 

uskutečněna pracovní schůzka. 
 
Kontroly kanalizace – PVS 
• Ing. D. Albert informoval, že kontroly má na starosti PVS, škody jsou odhadovány na cca 

1 mld. Kč – stoková část, možnosti čerpání státních dotací jsou zjišťovány. V pátek bude 
předmětem diskuse. Na příští jednání komise bude přizván ředitel PVS Petr Žejdlík. 

 
Laguny s rybami 
• Hasičskému záchrannému sboru se měla ozvat paní Štiková z Českého rybářského 

svazu kvůli zjištěným živým rybám, nicméně paní se neozvala, tudíž hrozí riziko úhynu. 
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V této souvislosti požádal předseda Jiří Vávra odbor ZSP MHMP o důrazné 
připomenutí současného stavu Českému rybářskému svazu. 

 
Postřik larev 
• Dle informací ZSP MHMP jsou hlášeny pouze 4 ks nalezených larev. 

 
Rozhodnutí o zpřístupnění některých parků 
• JUDr. P. Hájek předložil Ing. F. Ginzlovi rozhodnutí primátora o zpřístupnění některých 

parků veřejnosti, bližší informaci podá JUDr. Hájek v rámci bodu „Parky“.  
 
Odhad vzniklých škod 
• Ing. Z. Javornická informovala, že městská část Praha – Zbraslav ještě nedodala odhad 

škod, dle sdělení městské části nejsou schopni vyčíslit náklady na hasiče, některé 
oblasti teprve začínají uklízet. Je třeba vyjasnit, zda Zbraslavi odsouhlasit proplácení 
faktur. Městské části byly osloveny, aby nahlásily celkovou výši škod a vyčíslily 
majetkové újmy na svém území.  

• Jiří Vávra připomněl, že městská část Praha – Zbraslav určitě nemá dostatek financí na 
úhradu následků povodně. 

• Ing. Z. Javornická zmínila, že starosta Zbraslavi požaduje mimořádný režim, nicméně 
není možné proplácet faktury na zakázky, které nevysoutěžili. Uplatnit lze jen faktury do 
14. 6. 2013, obzvlášť za předpokladu ukončení stavu nouze a nevyhlášení stavu 
nebezpečí.  

• Ing. M. Trnka doplnil, že s předchozími objednávkami nebude problém, ale nyní se již nic 
objednat nemůže. 

• Ing. Z. Javornická – do úterního jednání RHMP byly soustředěny požadavky městských 
částí na proplácení, současně už požadavky uplatnit nelze. 

 
Parky 
• JUDr. P. Hájek informoval o zpracovaném rozhodnutí primátora č. 19, které reaguje na 

požadavky městských částí Praha 4, Praha 8 a Praha 1 v oblasti zpřístupnění některých 
parků. Jedná se o poslední rozhodnutí v této věci, neboť končí krizový stav. Rozhodnutí 
je vyvěšeno na úřední desce, rozesláno starostům MČ, Policii ČR a MP HMP. 
V okamžiku konce nouzového stavu končí platnost veškerých rozhodnutí učiněných 
v tomto stavu primátorem HMP. Končí i rozhodnutí o zákazu vstupu do parků.  

• K dotazu ředitele MHMP Ing. M. Trnky na existenci nějakého právního předpisu na 
vydání zákazu vstupu JUDr. P. Hájek odvětil, že není právní předpis, kterým to lze 
zakázat, jedná se o veřejný prostor. Jediný právní předpis má Policie ČR a MP HMP, ale 
může jej využít jen v souvislosti s plněním úkolů při výkonu činnosti policie.  

• Mgr. L. Klema doporučil řešit tuto problematiku systémově. Informoval o opatřeních 
v rámci cyklostezek.  

• JUDr. P. Hájek jednal s Mgr. Jordánem z LEG MHMP o možnostech umístění vývěsek 
se zákazem vstupu. Nelze s tím ovšem nahrazovat dlouhodobé opatření, jakým bylo 
rozhodnutí primátora.  

• Předseda komise Jiří Vávra zmínil, že RNDr. T. Hudeček, Ph.D. nemá problém s 
vyhlášením stavu nebezpečí, ale je třeba zjistit, zda není nezbytné svolat krizový štáb. 
Právní rozklad na ráno ve čtvrtek 20. 6. 2013 zajistí Ing. F. Ginzl ve spolupráci 
s JUDr. P. Hájkem.  Následně by byl svolán cca na 14. hodinu krizový štáb. Stav 
nebezpečí předpokládá bezprostřední ohrožení života, majetku atd. V této souvislosti je 
třeba dobře zvážit vyhlášení stavu nebezpečí.  

• Jiří Vávra požádal o zajištění písemné informace před začátkem čtvrtečního ZHMP, 
a pak rozhodnutí o dalším postupu.  

• Ing. F. Ginzl doporučil jednat s LEG MHMP ve věci rozdílného stanoviska k ukončení 
stavu nouze a nevyhlášení stavu nebezpečí v jednotlivých krajích ČR.  

• Předseda komise Jiří Vávra sdělil, že v této věci bude zapojen odbor LEG MHMP. 
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Hasičský záchranný sbor 
• Finanční příspěvek za práci hasičů bude ve výši 6,8 mil. Kč. 

 
Čerpadla  
• Co se týče čerpadel, prozatím není k dispozici žádný výstup. Smlouva je uzavřená 

s OMI MHMP, příští středu bude otevřena diskuse a bude prověřena smlouva s PVK na 
pronájem čerpadel. Je třeba provést revizi smlouvy, případně nastínit jiné řešení.   

 
Protipovodňové zábrany – MČ Praha – Velká Chuchle 
• Odbor OMI MHMP se k tématu vyjádří do příští středy. 

 
Pověření ke vstupu do objektů na území postiženém povodní 
• Mgr. V. Kožíšková informovala, že zpracovává personální seznam osob určených ke 

zjišťování údajů nutných pro zpracování přehledu o předběžném odhadu nákladů na 
obnovu majetku sloužícího k zabezpečení základních funkcí na území postiženém 
povodní. Městská část Praha 8 nechce spolupracovat, vedoucí odboru majetku 
spolupráci odmítl. 

• Jiří Vávra požádal o zajištění písemné informace o učiněném kontaktu s vedoucím 
odboru majetku MČ Praha 8, bude s ním řešeno. 

• Mgr. Kožíšková přislíbila rozeslat e-mail s metodikou na vyplnění tabulek.  
 
Písek na náplavkách  
• Jan Rak, BBA sdělil, že náplavky byly již ráno uklizeny, komunikace zpřístupněna. 

 
Demontáž mobilních prvků ve Stromovce 
• Ing. F. Ginzl sdělil, že v pátek v 8 hodin ráno dojde k demontáži mobilních prvků ve 

Stromovce. 
 
Odvezená vozidla z náplavek 
• Ing. J. Juránek uvedl, že odvezené automobily z náplavek budou ve čtvrtek navráceny 

zpět. 
 
Montované haly 
• Ing. I. Jakoubková informovala o uvolněných finančních prostředcích pro účely 

odstranění montovaných hal v městské části Praha – Velká Chuchle. Objednávka bude 
znít na odstranění torz hal narušených povodní, aby se zbytečně neprodlužovalo čekání 
na rozhodnutí stavebního úřadu. 

 
Přesun Callcentra a požadavky na IT a telefonní servis 
• Požadavky budou směrovány na ředitele INF MHMP Ing. Tesku a správce budov        

Ing. L. Stránského.  
 
 
3. Aktuální situace na území hl. m. Prahy 
 
Písek na Císařském ostrově  
• v kapacitě objednávky Pražských služeb je zahrnut svoz písku, pytle se odvezou na 

spalovnu.  
 
Prodloužení lhůty k uplatnění dotací 
• Mgr. V. Kožíšková uvedla, že Ing. Z. Javornická zpracovala dopis k odložení lhůty na MF 

ČR do 30. 7. 2013 při ukončení stavu nouze.  
 



4 

Hmotné rezervy 
• Ing. Z. Javornická uvedla, že nemá od Správy služeb podklady k tisku ve věci rozsahu 

hmotných rezerv.  
• Předseda Jiří Vávra rozhodl, že doplnění tisku zajistí Správa služeb, doplní se tabulka    

a zítra bude k dispozici tisk. 
 
Stromovka a zahrada Kinských 
• Ing. R. Herkusová seznámila přítomné členy s aktuální situací ve Stromovce, kde se 

hromadí voda, co bylo třeba, je pokáceno, následky dopadu povodně budou známy až 
do 3 měsíců, neboť spousta stromů je dosud pod vodou.  

• zahrada Kinských je ve svahu, odtěžuje se pokácené dřevo, velká technika je v zahradě. 
Práce budou probíhat do konce týdne. Je nezbytné do lokalit nepouštět veřejnost, je 
třeba součinnost policie. Lidé vývěsky nerespektují.  

• Mgr. L. Klema uvedl, že vše funguje, je třeba systémový přístup, komunikace s Lesy     
hl. m. Prahy probíhá.  

 
Dopravní situace 
• Ing. L. Pivec sdělil, že Dvořákovo nábřeží bylo v 16:15 hod. otevřeno a v této souvislosti 

vyslovil poděkování Policii ČR za pomoc při otevření. V současnosti probíhá zkouška 
lávky u ZOO hl. m. Prahy, v pátek budou k dispozici výsledky.  

• Soupis škod na cyklostezkách činí cca 36 mil. Kč, podklady budou k dispozici od TSK, 
ostatní škody jsou v rozsahu 300 mil. Kč. 

 
Policie ČR 
• plk. A. Benedikt – policie nemůže uzavřít parky, pouze při výslovném požadavku. 

Městská část Praha – Lahovičky je monitorována, území projíždějí hlídky Městské 
policie HMP. Nárůst trestné činnosti zde prozatím nebyl zaznamenán.  

 
Městská policie hl. m. Prahy  
• Mgr. L. Klema informoval, že MP HMP posílila hlídky kvůli pocitovému bezpečí občanů 

v MČ Praha – Lahovičky.  
 
Hasičský záchranný sbor 
• O. Klegr – vyjádřil poděkování za finanční náhradu hasičům 
• HZS registruje od úterka rojení včel 

 
Správa služeb HMP 
• Ing. J. Juránek odhaduje délku prací v souvislosti s ukládáním materiálu a řešením 

závad v MČ Praha – Dubeč zhruba na měsíc. Vojáci jsou domluveni do konce příštího 
týdne, a proto žádá JUDr. P. Hájka ve spolupráci s Ing. F. Ginzlem o zajištění 20 vojáků 
a současně prosí hasiče o poskytnutí pomoci v dalších 14 dnech. 

• V oblasti doplnění skladu se Ing. Juránek dotázal na nositele předkladu tisku. 
• Ing. Z. Javornická uvedla, že finanční prostředky budou uvolněny z neúčelové rezervy a 

předkladatelem bude patrně ředitel MHMP Ing. M. Trnka. 
• Předseda komise Jiří Vávra doplnil, že na pátečním jednání komise bude předkladatel 

upřesněn. 
• S hrozícím nebezpečím na Císařském ostrově se obrátil Ing. Juránek na JUDr. P. Hájka. 
• Jan Rak, BBA zmínil, že ostrov bude uzavřen. 
• Jiří Vávra doporučil, aby JUDr. P. Hájek jednal v této věci s LEG MHMP. 

 
Olejová skvrna na Vltavě 
• Ing. Z. Javornická upozornila na únik neznámé látky do Vltavy v úseku cca 3 km. Média 

se vyjádřila o ohrožení labutí a úhynu ryb v této části řeky. 
• HZS žádný únik nezaznamenal. 
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• PČR má informaci, že se jedná o olejovou skvrnu, ale žádný případ z toho nebyl. 
• MP HMP uvádí, že krizové řízení by jistě nějakou zprávu o úniku mělo. 
• Ing. F. Ginzl zmínil, že se nepodařilo zjistit zdroj úniku. 
• Komise shodně konstatovala, že případnou nečistotu v řece odplavil proud                    

a možná se jedná o mediální šum. 
 
Úhrada vzniklých škod v Říčanech 
• Ing. I. Jakoubková obdržela e-mail z Říčan ve věci dořešení objednávek a plateb 

v souvislosti se škodami způsobenými vylitím místního rybníka.  
• Jiří Vávra informoval o finančním příslibu do 2 mil. Kč, tento bude uplatněn rovnou na 

stát jako úhrada za vzniklé škody. 
• Ing. Z. Javornická sdělila, že nelze požadavek uplatnit na stát, protože škoda není na 

území HMP, možností je realizace darem.  
• Předseda komise Jiří Vávra vyslovil s návrhem řešení souhlasné stanovisko.  
• Ing. I. Jakoubková přepošle Ing. Z. Javornické e-mail k vyřízení. 

 
Desinsekce  
• Bc. M. Ferdová informovala o pokynu k nákupu 300 kg látky z Ústředního krizového 

štábu a z Hygienické stanice HMP. Prostředek HMP nevyužije. Ústřední krizový štáb 
přislíbil prostředky uhradit. Jedná se o necelý milion Kč. Existuje možnost nabídnout 
látku Jihočeskému kraji.  

 
Deratizace  
• dokončena deratizace na Praze1, na Praze 5 se pracuje. Městské části dle zjištěných 

informací pomoc nepotřebují. 
 
4. Různé 
 
OMI MHMP  
• Císařský ostrov – Stavební úřad Prahy 7 nabízí součinnost v oblasti zabezpečovacích 

prací. Je třeba, aby se stavebnímu úřadu ozval majitel. 
 
HZS  
• Dle aktuální informace odplula olejová skvrna do Roztok. 

 
Správa služeb  
• Je třeba vyzvat ředitele Povodí Vltavy, aby inicioval dopisem informaci o 

havarijním stavu bunkru na Císařském ostrově.  
• Ing. I. Jakoubková – stavba se musí nařídit, pokud hrozí bezprostřední nebezpečí. Je 

třeba zajistit podklady. Nabízí součinnost. Ing. F. Ginzl se domluví s Povodím Vltavy.   
 
 
Jednání bylo ukončeno v 18:10 hod.  
 
Příští jednání komise se uskuteční v pátek dne 21. 6. 2013 od 17:00 hod. v zasedací 
místnosti Nová Rada, 1. patro, Mariánské nám. 2, Praha 1. 
 
 
 
Schválil: předseda komise Jiří Vávra 
 
 

 
Zapsala: Ladislava Šimková 
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